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Bursík (KDU-ČSL) vyzval zastupitele, aby
zveřejnili své příjmy
Pražský zastupitel Martin Bursík
(KDU-ČSL) dnes vyzval své kolegy v zastupitelstvu, aby do září
dobrovolně zveřejnili údaje o vedlejších příjmech a darech, jichž
nabyli v loňském roce. O předložení těchto přiznání, které jsou
běžnou povinností pro poslance či senátory, požádal každého
zastupitele osobním dopisem. Přiložil k němu i formulář, do něhož
je třeba informace zanést. Bursík chce touto iniciativou posílit
důvěru občanů v představitele města.
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Dotazník s údaji o činnostech, příjmech, darech a nemovitém
majetku mají zastupitelé odevzdat nejpozději do 6. září řediteli
magistrátu Zdeňku Zajíčkovi. Ten by pak měl zveřejnit informace o
počtu lidí, kteří údaje odevzdali, případně na jejich základě
vyvodit důsledky. "Myslím, že budeme překvapeni, kolik lidí se
toho zúčastní," řekl dnes novinářům Bursík. "A negativní
informace je také informace," dodal.
Bursík svou iniciativu vysvětlil mimo jiné tím, že za celé
volební období se v zastupitelstvu nepodařilo prosadit usnesení,
které by upravovalo střet zájmů. Zveřejněním údajů za sebe i své
nejbližší příbuzné mají zastupitelé odkrýt jakékoli vazby, které
mohou ovlivňovat jejich nestranné rozhodování nebo jim bránit v
řádném plnění mandátu. Tato anketa je podle něj zároveň i vzkazem
lidem, kteří budou v zastupitelstvu působit po volbách, aby si
"nesedali do rozjetého vlaku", ale snažili se dělat svou práci
poctivějším způsobem.
Nejpalčivějším problémem, který na magistrát vrhá špatné
světlo, je podle Bursíka působení představitelů města v dozorčích
a správních radách firem. Přestože je tato činnost podle něj v
rozporu s novelou zákoníku práce a zákona o hlavním městě Praze,
zástupci v ní mohou beztrestně pokračovat, protože umějí
příslušnou legislativu obcházet. "Objednali si sérii právních
výkladů, kterou doložili, že formulace v zákoně se na ně
nevztahuje," uvedl Bursík.
Zastupitelé, které dnes ČTK oslovila Bursíkovu iniciativu
převážně vítají, byť často s drobnými výhradami. Místopředseda



pražské ČSSD a primátorův náměstek Jiří Paroubek například uvedl,
že své vedlejší příjmy zveřejnil před čtyřmi měsíci, a proto
neví, proč by měl nyní vyplňovat "nějaké formuláře". Výši svých
příjmů v minulosti údajně neskrýval ani předseda zastupitelského
klubu KSČM František Hoffman. ČTK dnes řekl, že se s ní svěřil
tisku před dvěma roky, a že mu nedělá potíže tak učinit znova.
Přiznání majetku nepředstavuje problém ani pro Bursíkova
stranického kolegu Mariána Hoška a unionistického zastupitele
Tomáše Kubíka. "My máme identický požadavek, ale je to ještě
širší model, a tak se musíme jako klub Unie svobody-DEU poradit,
jak to uděláme," vysvětlil Kubík.
Bursíkovu iniciativu dnes odmítl například primátorův
náměstek Petr Švec (ODS). "Já si myslím, že některé věci jsou
veřejné a některé veřejné nejsou," řekl. Dodal však, že na rozdíl
od mnohých kolegů již v minulosti majetkové přiznání učinil.
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